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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 22. marts 2011 (L 
159 spørgsmål 10) anmodet om min besvarelse af følgende af Ole Vagn Christensen (S) 
stillede spørgsmål:

Spørgsmål 10:

”Vil ministeren se på etablering af en ny støtteordning, der er i overensstemmelse med 
EU-reglerne?”

Svar:

Det er vurderingen, at den nuværende ordning ikke på sigt kan fortsætte uden statsstøt-
tenotifikation, idet det ikke vil være muligt at opretholde selvfinansieringsprincippet 
med stigende indløsning af garantier og et faldende antal ansøgere.  

I den forbindelse vurderes det imidlertid ikke rimeligt eller hensigtsmæssigt at statsstøt-
tenotificere ordningen, når det er så relativt få ansøgere, der er tale om. Hertil kommer 
Økonomistyrelsens oplysning om, at mere end halvdelen af ansøgningerne vedrører fa-
miliehandler, der i forvejen har fleksible overdragelsesmuligheder. 

For at fremme rammevilkårene for yngre jordbrugere vil Fødevareministeriet se på, om 
der er mulighed for at indføre særlige støttesatser for yngre jordbrugere for enkelte alle-
rede gældende ordninger under landdistriktsprogrammet.

Derudover bør det nævnes, at den udvidede adgang til selskabserhvervelser, der blev 
vedtaget med landbrugslovens ændring i april 2010 allerede bidrager til en mere fleksi-
bel finansiering. Hertil kommer, at bankerne også fremadrettet forventes at spille en rol-
le og at ville medvirke til at støtte op om de mest egnede yngre jordbrugere. Herudover 
vil øget samarbejde mellem landmænd i form af maskinfællesskaber eller driftsfælles-
skaber være en oplagt mulighed, så stordriftsfordele opnås, og finansieringen gøres me-
re fleksibel.
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